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Zprávy z městského úřadu…..

Mlýnské kolo se opět roztočilo

     Rybník Kuchyňka uprostřed našeho města zná asi většina našich občanů, ale 
že budova k němu přiléhající je bývalý mlýn pamatuje nebo ví již málokdo. Tento 
objekt - mimo jiné rodný dům básníka Boleslava Jablonského – má uvnitř velmi 
zachovalé  mlýnské  vybavení  a  my  starší  ještě  pamatujeme,  když  byl  mlýn 
v provozu a obsluhoval ho „pan otec“ Adámek, kterého jsme v jeho šalandě rádi 
navštěvovali a poslouchali jeho vyprávění a cucali jeho oblíbené ledovky,  které 
nám nabízel.
     Mlýn poháněla vodní turbina, ale z vyprávění „pana otce“ jsem se dověděl, že 
původně k pohonu mlýna sloužilo velké vodní kolo, které jsem posléze našel na 
starém obrázku mlýna. Po roce 1989 jsme v rámci oslav navrácení městských 
práv Kardašově Řečici v roce 1993 přišli na nápad navrácení také mlýnského kola 
do jeho původního místa. Jako odborník na slovo vzatý, vlastně na mlýnská kola 
vzatý,  se  ukázal  tehdejší  místostarosta  Ivo  Kozel  –  který  dokázal  sehnat 
potřebnou literaturu, kolo namalovat a vyprojektovat a spolu s Otou Tyslbretem na 
své zahradě i postavit.
     Od té doby se kolo stalo nedílnou součástí města a přitahovalo pozornost jeho 
obyvatel i návštěvníků. Přes některé opravy provedené během 17 let provozu se 
na něm podepsal zub času a v loňském roce se kolo definitivně zastavilo. Je třeba 
podotknout, že 17 let provozu svědčí o kvalitní práci jeho zhotovitelů, neboť podle 
literatury podobná kola vydrží pouze polovinu. Obrátil jsem se opět na Ivo Kozla 
a po dohodě s ním jsme se rozhodli tentokráte zhotovit kostru kola železnou, kde 
je  předpoklad  mnohem  delší  životnosti.  Ivo  Kozel  kolo  opět  perfektně 
vyprojektoval  a  nakreslil  a  podle  toho  plánu  kostru  kola  zhotovili  v místním 
podniku Stahlbau WOLF.  Na podzim byla  konstrukce usazena  a bez větších 
problémů  zapadla  na  své  místo.  Koncem  března  letošního  roku  pak  bylo 
dokončeno  dřevěné  obložení  a  lopatky  a  mlýnské  kolo  se  znovu  rozběhlo. 
Připomíná   nám  dobu,   kdy  se  v  mlýně  narodil  Boleslav  Jablonský,   jehož  
130. výročí úmrtí si připomínáme v letošním roce a 200. výročí narození připadne 
na rok 2013.

MVDr. Petr Nekut

Křest nového CD se povedl

     Pátek 8. dubna byl v našem KD ve znamení dechové hudby. Po delším období 
příprav, zkoušení a nahrávání se široké veřejnosti představila Řečická    dechová 
kapela  Karla  Macha  se  svým  prvním  diskem.   Naplněný kulturní dům, hosté 
z  oboru,   skladatelé  a muzikanti   ze   širokého   okolí   a   především   zvědavé 
a  natěšené  publikum  vytvořilo  atmosféru  zvědavého  očekávání,  která  nebyla 
rozhodně zklamáním, ale právě naopak naplněna vrchovatou měrou.
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     Po přivítání hostů a jejich pozdravech proběhl vlastní křest desky a tato byla  
představena publiku i živě v koncertu Řečické kapely. 
Dlouhá práce při přípravě  
a  zkoušení  se  vyplatila  a  očividně  zvedla  úroveň 
Řečické  kapely  a  byla  příjemným  překvapením  pro 
odborníky i publikum, které se velmi dobře bavilo při 
poslechu i tanci dlouho do noci.
     CD bylo  vydáno za podpory Města Kardašova 
Řečice i celé řady sponzorů a je k dostání na všech 

akcích kapely, z nichž nejbližší bude o tradiční řečické pouti. CD již využívá Český 
rozhlas  v Českých  Budějovicích,  kde  můžete  naši  kapelu  zaslechnout 
v Písničkách pro  radost  a  samozřejmě náš městský rozhlas při  svém hlášení. 
Pokud chcete naši kapelu slyšet  v rozhlase častěji,  bylo by dobře do Českého 
rozhlasu napsat své přání a oni jistě rádi vyhoví. 
     Přeji Řečické kapele i jejímu prvnímu  CD úspěšnou  cestu mezi   posluchače 
a věřím, že nezůstane pouze u tohoto jediného CD, ale spolu s příznivci  naší 
kapely se již těšíme na další nahrávku a její křest.

MVDr. Petr Nekut

Divadlo v Kardašově Řečici žije

 V pátek 29. dubna a v sobotu 30. dubna se veřejnosti opět představil 
místní  divadelní  soubor  s pohádkou  Ježibaby  z Babína.  Během  tří 

představení  se  vystřídalo  více  než  600  diváků,  kteří  byli  velmi  spokojeni 
s úsměvnou kostýmní hrou předvedenou místními ochotníky. Zejména dialogy 

a písničky tří ježibab sklidily zasloužený potlesk a uznání.
     Pod režijním vedením Jaroslavy Vlkové, která po 10 letech probudila společně 
s Věrou Rejhonsovou místní  ochotníky hrou „Holka odjinud“,  se Ježibaby staly 
kulturní událostí letošní sezony a jejím oživením. Úroveň hry pozvedla i hudba 
Petra Žižky a byla jejím velkým oživením. Rovněž scéna Karla Staňka a ozvučení 
Františka Beneše přispěly výrazně k úspěchu celého představení, které si není 
možné  představit  ani  bez  nápovědy,  kostýmů,  maskování  a  dalšího  servisu. 
Divadelní  spolek  podporuje  a  zaštiťuje  Město  Kardašova  Řečice  a  snad 
neprozradím příliš, když řeknu, že již nyní se mohou příznivci divadla a místních 
ochotníků těšit na další představení, které se připravuje na jaro příštího roku.
     Divadlu zdar a řečickému dvojnásob!

MVDr. Petr Nekut

Prvomájové setkání v Masarykově háji

     Již podruhé se řečická veřejnost sešla na 1. května v Masarykově háji, aby si 
připomněla osobnost  našeho prvního prezidenta,  ale i  svátek práce a začátek 
měsíce lásky.
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     Téměř  stovka  účastníků  si  vyslechla  přednášku  „TGM  a  ruské  legie“, 
vzpomínku na setkání s TGM od Karla Klašky a i Masarykovu oblíbenou píseň 
„Ach, synku, synku“.  K příjemnému   posezení  pak   zahrála  Machova  kapela 
a k úplné spokojenosti nechybělo ani občerstvení od stánku pana Janečka.
     Všichni zde strávili příjemné prvomájové odpoledne a již teď bych chtěl pozvat 
všechny naše občany na 1. máj příštího roku, který se zde opět uskuteční.   

MVDr. Petr Nekut
Dětský den se vydařil

     Po mnoha letech tradičních dětských dnů jsme v letošním roce přistoupili 
k výrazné  změně  a  inovaci  této  akce.  Zázemí  a  základnu  poskytlo  nově 
zbudované sportovně-turistické centrum spolu se dvěma travnatými plochami, kde 
se  děti shromáždily  a  poté  odcházely  na  pohádkovou  cestu  se zastávkami 
u pohádkových postav, kde musely plnit celou řadu úkolů.

     Křemílek a Vochomůrka, Maková panenka, Marfuška s Ivánkem, 
Ježibaby  z Babína,  vodníci,  loupežníci,  čerti,  perníková  chaloupka, 
Popelka, Sněhurka, Beruška a včelka Mája, víly a celá řada dalších 
pohádkových bytostí okouzlily většinu našich dětí, které na ně hleděly 
s úžasem  a  otevřenou  pusou.  Po  návratu  na  hřiště  na  ně  čekalo 
občerstvení  a  dárkový balíček,  který  jim doplnil  vyčerpanou energii. 

Velký  úspěch  u  dětí  měl  skákací  hrad  se  skluzavkou,  který  byl  neustále 
v obležení, ale  i vystoupení  aerobicu,  ukázky  našich  modelářů, zásah hasičů 
a  samozřejmě  tradičně  kvalitní  moderování  pana  Slámy,  které  vyvrcholilo  při 
losování kaprů.
     Nádherné počasí bylo předpokladem pro rekordní účast, která přesáhla 220 
dětských účastníků, a spolu s dospělými jich bylo na pět set. Příjemná atmosféra 
přetrvávala až do večera a nikomu se nechtělo domů.
     Chtěl bych při této příležitosti poděkovat všem, kteří se na pořádání tohoto 
odpoledne  pro  naše  děti  podíleli,  a  nebylo  jich  málo.  Zejména  bych  chtěl 
poděkovat pí. Janě Chvojkové a pí. Radce Volfové, které si myšlenku pohádkové 
cesty  vzaly  za  své,  shromáždily  velký  kolektiv  spolupracovníků  a  výsledek  se 
dostavil. Poděkování patří i všem sponzorům, kteří se na akci podíleli a zpříjemnili 
našim dětem jejich svátek. Odpoledne se velmi vydařilo a my již nyní přemýšlíme 
o tom, co nového připravíme dětem na příští rok.

MVDr. Petr Nekut

Stavba nové školní družiny začíná …..

     Po několika letech úvah, jednání a projektování začíná v červnu výstavba nové 
školní  družiny.  Přestože  jsme  na  tuto  stavbu  nedostali  žádnou  dotaci  z tolik 
diskutované 5. výzvy ROP (byli jsme pouze náhradníci), rozhodlo nově zvolené 
zastupitelstvo zařadit novou školní  družinu  mezi své stavby. Financování půjde 
tedy celé z rozpočtu města díky dobrému hospodaření města v minulých letech, 
kdy končilo na rozdíl od státního rozpočtu vždy s přebytkem a tyto přebytky jsou 
zapojeny do letošního rozpočtu.
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     Do  výběrového  řízení  se  přihlásilo  5  firem  a  výsledek  skončil  velkým 
překvapením.  Přestože rozpočtová  cena stavby dosahovala  spolu  s přípojkami 
vodovodu a kanalizace 23 mil korun, vysoutěžená cena byla podstatně nižší. Pro 
bližší informaci  uvádím ceny s DPH všech účastníků soutěže:

Kostka JH, s. r. o. Jindřichův Hradec 18.351.604,-- Kč
       Stavcent a. s. Jindřichův Hradec 14.118.102,-- Kč
       Uniko Písek 17.287.454,-- Kč
       Stavební firma Ing. Jiří Mach, Jindřichův Hradec 17.696.426,-- Kč
       Zvánovec  a. s. České Budějovice 19.189.306,-- Kč
     Soutěž vyhrála a zakázku získala firma Stavcent  a. s. Jindřichův Hradec, která 
měla  suverénně  nejnižší  cenu  a v  současné  době  je  již podepsána smlouva 
a předané staveniště. Akce začala demolicí všech starých objektů, na jejich místě 
pak vyroste nový patrový objekt, který spolu se zahradou poskytne zázemí našim 
i přespolním dětem. 
     Stavba má být hotova do konce července příštího roku a nový školní rok 
bychom rádi začali již v novém. Myslím, že všichni se můžeme na novou družinu 
těšit, protože zakončí celkovou obnovu a dostavbu školních budov v našem městě 
a po výstavbě školní tělocvičny, nového křídla školy, zateplení MŠ, rekonstrukce 
staré školní budovy a venkovního hřiště a nová školní družina vytvoří výborné 
podmínky pro naše žáky i  učitele na úrovni  třetího tisíciletí,  které nám mohou 
závidět i mnohem větší města.   

MVDr. Petr Nekut

Přichází nová ředitelka naší základní a mateřské školy

     V červenci letošního roku odchází do důchodu dosavadní ředitel Mgr. Arnošt 
Punčochář. Po několika letech v čele naší školy bych mu chtěl poděkovat za jeho 
práci a popřát mu ještě hodně aktivních let a pevné zdraví.
     Zároveň jsme tím byli postaveni před nutnost hledat nového ředitele/ku pro 
naši  školu.  Na  základě  vypsaného   konkurzního   řízení  se  jí  od 18. července 
stane Ing. Jana Hýbková z Jindřichova Hradce. Přeji  jí  hodně energie do nové 
funkce a zároveň jí v našem městě vítám a věřím, že se svého nelehkého úkolu 
zhostí ke spokojenosti žáků, učitelů i celého města.

MVDr. Petr Nekut

Připravují se nové webové stránky města

     Inovací projdou i webové stránky našeho města. Cílem je rozšíření nabídky 
informací z města i  okolí  a zatraktivnění jejich vzhledu. V současné době je již 
hotova nová kostra stránek a dáváme dohromady jejich obsah, neboť bez jeho 
naplnění a zejména pravidelného doplňování a obměny by stránky nesplňovaly 
svůj účel.
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      Chtěl bych proto požádat všechny organizace, podnikatele, ubytovatele a 
poskytovatele  služeb  i  občany,  aby  nám poskytli  kontakty  a  informace  o  jimi 
nabízených službách, které by mohly být na stránkách uvedeny a poslouží jak jim, 
tak návštěvníkům našich stránek i města. Informace je možné zasílat na adresu 
městské  knihovny:  knihovna.k-recice@iol.cz nebo na  adresu  pana Ing.  Milana 
Karase:  milankaras71@gmail.com nebo  dodat  na  radnici.  Postupně  chceme 
zavádět i nové služby těchto stránek, ale bez spolupráce s občany a organizacemi 
nelze trvale zajistit jejich aktuálnost a úroveň.

MVDr. Petr Nekut

SPOZ
(Sbor pro občanské záležitosti)

     V sobotu 18.  června 2011 přivítal v obřadní síni Městského úřadu v Kardašově 
Řečici starosta města MVDr. Petr Nekut tyto nejmladší občánky: 

 Nela Hamrová        Anežka Kumžaková
 Martin Gorský       Matyáš Ondřej
 Adam Pugner                         Izabela Ježková
 Matěj Skřepský         Eliška Viturková

Kateřina Marková                   Zuzana Šašková
Richard Novák                      Anna Veselá
       Julie Suchá                    František Sojka

     Ve druhém čtvrtletí roku 2011 oslavili svá životní jubilea tito naši spoluobčané:

 Jiřina Kohoutová Antonie Viktorová        Anastazie Růžičková
Josef Lakatos Blažena Janů        Zdeněk Beníšek
Helena Kadlecová Josef Vlastník        Růžena Holubová
Josef Černý Božena Červenková        Ivan Sláma
Karel Hanuš Oldřich Plašil                      Bedřiška Sedláčková
Jiřina Kolářová Vladimíra Hánělová       Jiří Kouba
Marie Vybíralová Božena Konopická       Jaroslav Hlaváček 
Eva Špačková Ludmila Němečková       Marta Hoyerová
Anna Hesová Blažena Dvořáková

     Přejeme všechno nejlepší a mnoho zdraví do dalších let.
Jana Chvojková, Zdeňka Bzonková

Kamarádka knihovna

     Od září do listopadu 2010 dostaly děti možnost zahrát si na učitele a vyplnit  
vysvědčení  zapojené  knihovně  ve  svém  městě  v rámci  soutěže  Kamarádka 
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knihovna. Do projektu se zapojilo sto knihoven a děti jim vystavily více než  17000 
vysvědčení. Cílem této soutěže je motivovat knihovny k lepší práci a co největší 
otevřenosti vůči dětem. Také naše knihovna se zapojila.
     Po vyplnění vysvědčení mohly děti dále navrhovat potisk biblioboxu Herbie 
(herbínky).  Bibliobox umožňuje vracet vypůjčené knihy i  v době mimo provozní 
hodiny knihovny a obdržela ho vítězná knihovna.
Porota  vybrala  tři  z těchto  prací  jako  nejinspirativnější  pro  potisk  skutečného 
biblioboxu Herbie. Mezi třemi vybranými návrhy byla „herbínka“ Aleny Králové ze 
4. třídy základní školy. 
     Slavnostní  vyhlášení  3.  ročníku soutěže Kamarádka knihovna (o nejlepší 
knihovnu  pro  děti),  se  konalo  na  MDD,  tedy  1.  6.  v dopoledních  hodinách 
v pobočce Smíchov Městské knihovny v Praze. 

     Naše čtenářka Alenka Králová byla do 
Prahy pozvaná, slavnostního vyhlašování se 
zúčastnila  a  dostala  dárkový  balíček  od 
společnosti,  mezi  jejíž  činnosti  patří  mimo 
jiné  také  návrh  a  výroba  produktů  pro 
knihovny. 
     Děkujeme starostovi Města Nová Včelnice 
Jaroslavu  Hřebíkovi  a  knihovnici  z Nové 
Včelnice Marii Davidové, že nás do Prahy a 
zpět vzali autem.
     Alence blahopřejeme.

Jitka Vondrková
Ze základní školy …..     

Pasování

     …….. „Slibuji  ve  jménu  všech  krásných  knížek  plných  pohádek,  příběhů 
a  básniček,  že se budu vždy snažit  chovat  jako rytíř  řádu čtenářského.  Budu 
knížky opatrovat jako nejvzácnější poklady, budu je mít rád, budu se k nim chovat 
opatrně a s úctou…..“

     Slib se ozýval v úterý 31. 5. 
2011  z knihovny.  Co  se  dělo? 
Žáci  první  třídy  skládali 
čtenářský  slib  a  byli  panem 
spisovatelem  Janem  Lebedou 
pasováni  na  čtenáře  a  vstoupili 
do řádu čtenářského. 
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     Naši prvňáčci  se  i  tento  školní  rok  zapojili  pod 
vedením paní knihovnice Jitky Vondrkové do 
celorepublikového  projektu  Knížka  pro 
prvňáčka. Paní Vondrková zorganizovala pro 

žáky besedu  se  spisovatelem Janem Lebedou  o 
knížce Pohádky  skřítka  Medovníčka,  soutěžní 

dopoledne s pracovnicí nakladatelství Thovt a 
také hravé  dopoledne  v místní  knihovně.  Děti 

poznaly  opravdového  spisovatele,  který  je 
zaujal svým  vyprávěním,  jak  se  píše  knížka  a 

vzpomínkami  na dětství.  V úterý  31.  5.  děti 
slavnostně pasoval do řádu čtenářského. 

     Naši  prvňáčci  –  čtenáři  odcházeli 
s náručí  dárků  –  knížka,  průkazka  do 
knihovny, pamětní list a sáček sladkostí. 
     Věřím, že prvňáčci se stanou dobrými 
čtenáři  a  budou  každou  knížku  s láskou 
otevírat a číst.
     Poděkování  za  organizaci  celého 
projektu patří paní Jitce Vondrkové a také 
panu  Lebedovi,  který  věnoval  dětem  svůj 
čas a trpělivě jim naslouchal.

PaedDr. Milena Zikešová

Hokejbal proti drogám - okresní kolo holky 8. - 9. třída

     V dubnu jsme s p. uč. Michálkem a p. uč. Králem odjeli do Jindřichova Hradce 
na turnaj  v  hokejbale.  V prvním zápase jsme těsně prohrály  s 1.  ZŠ o 1 gól, 
protože   se  nám nepodařilo  celý  zápas  vstřelit  branku.  Druhý  zápas  se  nám 
naopak povedl a 6. ZŠ jsme rozstřílely 5:0. Celkově jsme tedy obsadily 2. místo a 

odvezly  jsme  si  domů pohár.  Aneta 
Chvojková  byla  vyhlášena  nejlepší 
hráčkou turnaje.   
      Zápasy jsme odehrály v sestavě : 
Kateřina  Dohnalová(br.),  Šárka 
Kasperová,  Lenka  Čejková,  Marta 
Dvořáková,  Eva  Zifčáková,  Verča 
Šerglová(3 góly),  Aneta Chvojková(2 
góly),  Martina  Tláskalová,  Aneta 
Kreuzerová a Kristýna Kupková.  

Žákyně  8.  a 9. třídy
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Studio Předškolák

     I v letošním školním roce jste možná vídali  malé předškoláčky, kteří od jara 
každou středu cupitali s aktovkou na zádech do školy. Ano, skutečně už chodili do 
školy a pomalu si začínali zvykat na „opravdovou“ školu, která na ně od září bude 
čekat.
     Pod vedením Mgr.  Lenky Míchalové se učili  základům anglického jazyka. 
Šikovní  předškoláčci,  a  to  jsou  všichni,  dokáží  anglicky  pozdravit,  zazpívat 
písničku,  odříkat  básničku,  umí  počítat  a  také  pojmenují  barvy.  Jejich 
bezprostřední anglické pozdravy možná někomu vyloudí úsměv na rtech, ale je 
vidět,  že  budoucí  mladá  generace  se  k otázce  učení  cizím  jazykům  staví 
pozitivně. Jen budeme všichni společně doufat, že jim elán a nasazení vydrží na 
několik dalších let.
     PaedDr. Milena Zikešová se snažila dětem rozhýbat jazyk, ruku, připravovala 
je zábavnou formou na čtení, psaní, počítání. Předškoláci si zahráli s oběma paní 
učitelkami  různé  hry.  No,  a  protože  jsme  v „opravdické“  škole,  dostávaly  děti 
opravdové známky. Možná tomu nebudete věřit, ale předškoláčci byli vždy moc a 
moc  šikovní,  takže  jen  a  pouze  samé jedničky.  A  ještě  vám prozradím malé 
tajemství. Všichni naši malí školáčci dostanou vysvědčení. Uhodnete jaké? No, 
přece to nejlepší!
     Popřejme předškoláčkům radostné a šťastné vykročení na cestu životem, v 
„opravdické“  škole  a  v  „opravdickém“  životě  úspěchy  a  radost,  zdraví,  štěstí, 
pohodu. Ale také hodnou maminku a tatínka, kteří na ně budou zdravě nároční a 
kritičtí  a  kteří  budou  svým potomkům při  prvních  školních  krůčcích  oporou  a 
„pomocnou  rukou“.  Vždyť  každý  začátek  je  těžký,  ale  společně  dokážeme 
překonat „hory doly“.

A nyní se seznamte s budoucími prvňáčky:

  1. Bartošová Iveta 16. Novák Daniel
  2. Bašta Adam 17. Palataš Jan
  3. Čápová Andrea 18. Pán Matěj
  4. Fialová Eliška 19. Pivcová Žaneta
  5. Fittl Adam 20. Pravda Václav
  6. Frýdlová Marie 21. Rýparová Michaela
  7. Janák Radim 22. Sekelská Barbora
  8. Jiříková Michaela 23. Svobodníková Eliška
  9. Kamešová Lucie 24. Štroufová Nikol
10. Koranda Jan 25. Toman Adam
11. Landsteinová Jana 26. Tomšů Karolína
12. Marsová Eliška 27. Vašek Ondřej
13. Másílková Nikola 28. Vránek Daniel
14. Michenková Nikola 29. Žák Matěj

9/26 Řečické zajímavosti č.2/2011



15. Musilová Markéta
PaedDr. Milena Zikešová

Procházka první třídou

     Pojďte a společně se projdeme první třídou. Že už je to moc a moc dávno, co 
jste zavřeli dveře třídy, že už se na nic nepamatujete? Neříkejte nic, přivřete oči,  
ale opravdu jen málo a nechte se unášet na obláčku dětství, poznání, radosti a 
štěstí…

     Školní zvonek nám zazvonil poprvé ve středu 1. září 2010, usedli jsme do 
úplně  nových  školních  lavic  plni  očekávání.  Přivítala  nás  paní  učitelka  Milena 
Zikešová, kterou jsme již znali z Předškoláka, pan ředitel Arnošt Punčochář a také 
pan starosta Petr Nekut. Za zády nám stáli naši nejbližší – rodiče, prarodiče, kteří 
měli o trošku větší trému než my. A začali jsme poznávat život, tak úžasně nový 
… Pomalu,  pomalinku jsme odhalovali  písmenka,  jedno po druhém,  učili  ruku 
poslušnosti a snažili se, aby se naše čáry máry měnili na písmenka. Počítání pro 
nás nebylo příliš obtížné, drak byl proti nám pomalý. V hodinách angličtiny nás 
prohánějí kocour Ota a myšky Spike a Rubby. Zpívali jsme a poslouchali různé 
písničky, hráli hry, malovali, kreslili. Tělesnou výchovu jsme měli moc a moc rádi, 
pan  zástupce  Karel  Král  pro  nás  vymýšlel  prima  hry.  Sbírali  jsme  žaludy  a 
kaštany,  pomerančovou  kůru,  abychom  alespoň  trochu  pomohli  Ježíškovi. 
Navštívil nás opravdový Mikuláš s čerty. Třásli jsme se strachy, protože na nás 
věděli  úplně všechno,  prostě všechny naše hříchy.  Vyrobili  jsme si  vánočního 
andělíčka,  velikonočního  beránka,  mamince  srdíčko  ke  Dni  matek  a  spoustu 
dalších věcí. Do  školy za námi  přijel pan spisovatel Jan Lebeda, vyprávěl nám 
o Pohádkách skřítka Medovníčka. Dokonce nás na konci školního roku pasoval 
v místní knihovně na čtenáře. V pololetí jsme navštívili mateřkou školu, abychom 
se paní učitelkám pochlubili s prvním vysvědčením. Místní ochotníci nám zahráli 
v kulturním domě pohádku Ježibaby z Babína. Nevěřili  jsme svým očím. Z paní 
učitelky  Marešové se stala  čarodějnice,  skoro jsme ji  nepoznali.  Nebyly  v tom 

nějaké čáry máry? A už přišel poslední školní měsíc – červen 
a my  vyjeli  na  výlet  do  Telče.  Na  zámku  nás  dokonce  při 

prohlídce natáčela televize NOVA. Prý jsme byli moc hodní 
žáci. Ale jestli v tom nebudou zase nějaká kouzla a něco si 
nevymyslel drak Bucifal. 

  Umíme  číst,  psát,  počítat,  snažíme  se  proniknout  do  tajů 
angličtiny a školní rok pomalu končí. Za pár dní dostaneme 
vysvědčení  a  dveře  první  třídy  budou  zamčené,  už  se 
nevrátíme.

     Loučíme se  s  paní  učitelkou,  se  všemi  hrami,  které  jsme rádi  hráli.  Po 
prázdninách otevřeme dveře druhé třídy a budeme se těšit na nový školní rok a 
vše,  co  přinese.  Čekají  nás  dva  měsíce  prázdnin  a  zasloužený  odpočinek. 
Budeme si užívat volných dnů, sluníčka, táboráků a opečených vuřtů, koupání, 
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výletů s rodiči a prarodiči a … Čas borůvkových koláčů, malin, třešní, nádherné 
měsíce červenec a srpen.

Loučí se
Vojtěch Blažek, Aleš Brunner, Sára Černá, Martin Černý, Anna Čondlová, Viktorie 
Gorská, Katrin Holubová, Klára Chalupková, Jakub Janouch, Tereza Karasová, 
Radka Kůrková, Marek Lukács, Aleš Martínek, Filip Novák, Robert Novák, Lucie 
Pavlíková,  Lucie  Přibylová,  Adam  Rejhons,  Barbora  Rohová,  Alexandr 
Schmeister,  Jan  Smrž,  Jiřina  Slezáková,  Matěj  Švec,  Tereza  Vránková,  Anna 
Vyšohlídová a paní učitelka PaedDr. Milena Zikešová.

Sedím, cvičím, soutěžíme

     Všední den našich žáků ve škole se vyznačuje „nepohybováním“. Dlouhodobé 
zatěžování  sezením začíná se vstupem do školy.  Z dítěte,  které se dosud jen 
volně pohybovalo a neustále si hrálo, se náhle stává dítě sedící. Proto každým 
rokem otevíráme pro první a druhou třídu kroužek Zdravotní tělesné výchovy, kde 
si děti nenásilnými cviky zvykají na správné držení těla. Zhodnoťte své dítě, zda 
má vzpřímenou hlavu, brada a krk svírá úhel asi 90 stupňů, křivka zad vykazuje 
mírné zakřivení, průměrná hloubka prohnutí krční páteře činí 2 cm, bederní 2,5 až 
3 cm.
     Dalším kroužkem s pohybovou náplní byly v letošním školním roce Sportovní 
hry, kde žáci měli náročnější tělovýchovnou náplň na nářadí a učili se pravidlům 
některých míčových her. Nejlepší žáci z I. stupně byli vybíráni k reprezentaci školy 
v rámci okresu v plavání, hokejbale, minifotbale a vybíjené.
     Na 16. ročníku Okresní plavecké olympiády v J. Hradci (1. března) naši školu 
reprezentovalo 18 žáků, z nichž si dva žáci a dvě žákyně doplavali pro medaili a 
diplom. Jedná se o Kláru Chalupkovou z 1. tř. – stříbro, Daniela Houdka z 3. A – 
stříbro, Matyáše Harudu ze 4. A – stříbro a Elišku Schmeisterovou z 5. tř. – bronz. 
Naše škola na této olympiádě skončila na 2. místě v okrese.
Chlapci ze 4. a 5. tříd, kteří dobře vládnou hokejkou, se zúčastnili okresního kola 
v hokejbale (20. dubna) a pro naši školu vybojovali  pohár za 3. místo.

Mgr. Dagmar Vyhlídková

Možná se blýská na lepší časy

     V úterý 17. května 2011 se naši nejmladší fotbalisté z 2. a 3. tříd zúčastnili 
okresního kola v minifotbale Mc Donaldś Cup v Jindřichově Hradci. Z 15 družstev 
(ve skupině skončili na 1. místě) se dostali do semifinále, kde s žáky ZŠ Lomnice 
remízovali  0:0  a  teprve  penalty  rozhodly  o  stavu  1:0  v náš  neprospěch.  Žáci 
celkem 2x vyhráli  a 2x remízovali.  Nakonec obsadili  pěkné 5. místo a obdrželi 
upomínkový  diplom.  Za  jejich  fotbalové  úsilí,  nadšení  a  bojovnost  patří  našim 
malým žákům poděkování za vzornou reprezentaci školy. 

Jedná se o tyto fotbalové hvězdičky:
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Adam Rusnák (2. A)
  Ondřej Hrdinka (2. A)
  Jaromír Žák (2. B)
  Jan Šimic (2. B)
  Daniel Houdek (3. A)
  Radek Houdek (3. A)

Radek Hrouda (3. B)
Filip Michálek (3. B)
Martin Bursík (3. B)

Jan Bursík (3. B)
     Poděkování patří  i  žákům 4. a 5. tříd, kteří  se 12. května 2011 zúčastnili  
okresního klání v minifotbalu a obsadili 9. místo. Za vzornou tréninkovou přípravu 
našich malých fotbalistů patří poděkování pánům Josefu Bursíkovi a Stanislavu 
Studenému.
     Další  sportovní  vyzvání,  tentokráte  ve  vybíjené,  využili  a  naši  školu 
reprezentovali  žáci a žákyně 4. a 5. tříd, kteří 18. května na Tyršově stadionu 
v Jindřichově  Hradci  obsadili  v kategorii  chlapci  5.  místo  z 10  družstev  a 
v kategorii dívky též 5. místo. Všem soutěžícím žákům děkujeme, že se zúčastnili 
jako každoročně těchto sportovních soutěží.
     Školní  sportovní  klub na naší  škole  má kolem 240 žáků,  které  finančně 
podporuje  při přepravě  dopravními  prostředky  na  různé  sportovní  soutěžení 
Sdružení rodičů školy. Za tuto podporu děkujeme.

     Konec  školního  roku  je  pro  každého 
žáčka zajímavý tím, že si při opakování učiva 
svého ročníku ověří, v čem je dobrý a vyniká, 
na  druhé  straně  v čem  je  třeba  v příštím 
školním  roce  přidat.  Bilancuje  se  učivo 
českého  a  anglického  jazyka,  matematiky, 
ale  i  prvouky,  přírodovědy,  vlastivědy  a 
dalších  předmětů.  Jezdí  se  na  atraktivní 
výlety za krásami naší republiky. Bude na co 
vzpomínat.
     Prázdniny jsou za dveřmi. Vyjděte si na 

návštěvu do lesa, na louku, na paseku, k vodě. Pozorujte, naslouchejte, vnímejte 
hmatem, čichem a chutí. Chovejte se k naší přírodě tak, aby vám mohl poděkovat 
les,  obyvatelé  lesa,  stromy  a  rostliny.  A  vy  to  dokážete  -  být  ohleduplní, 
nepohazovat odpadky, nelámat větve, chovat se tiše, citlivě, neubližovat zvířatům.
     V září se zase rádi setkáme v naší škole s šikovnými a vnímavými dětmi. 
Buďte na sebe opatrní. Pěkné prázdniny vám všem přeje za kolektiv pedagogů 
kardašovořečické školy 

Mgr. Dagmar Vyhlídková
*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*-*

Oprava a omluva
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     V posledním  čísle  ŘZ  jsem  se  z nepozornosti  dopustil  nepříjemného 
nedopatření, a to přímo v titulu. Text věnovaný Boleslavu Jablonskému měl nést 
název „130 let od úmrtí básníka Básní“. Výročí Jablonského narození – dvousté – 
jsem v něm sice také zmínil, ale to si připomeneme až v roce 2013. 
     Těm, kteří můj článek četli, se omlouvám.

Jan Frolík

Kynologický klub Kardašova Řečice

 Po  zimním  odpočinku  se  na  našem  cvičišti 
ZKO Kardašova Řečice  nelenilo, ale proběhlo 
zde již několik akcí a událostí, které stojí  za 
povšimnutí.

 Sezónu  opět  zahájily  dačické  závody  ,,O 
pohár  města  Dačice  2011",  které  se  letos 
poprvé  řadí  do  moravské  ligy  kynologů. 
Tentokrát  na  ně  nevyrazila  pouze  Dáša 
Vacková  se  svou  Rominou  Malidaj,  ale 
účastnila  se  i  Lenka  Bartošová  se  psem 

Uriasch Malidaj,   kteří vybojovali  v kategorii   ZM 1. místo, dále Jan Chvojka s 
Virgilem Malidaj, kteří v kategorii ZVV1 vybojovali krásné 2. místo a měli nejlepší 
stopu závodu s 99b. Dáša s Rominou ve stejné kategorii obsadila 4. místo a stala 
se nejlepší ženou závodu.    
     V květnu náš cvičák pořádal i zkoušky podle mezinárodního  zkušebního řádu 
IPO. Na zkoušku IPO1 nastoupil Jan Chvojka s Virgilem Malidaj a odnesli si ze 
stopy úžasných 100b. a zkoušku udělali na VD (velmi dobře), ve vyšší zkoušce 
IPO2 byla  úspěšná Dáša Vacková s  Rominou Malidaj  a  stejně  jako  „Virgo“  s 
Honzou si vyčuchaly krásnou 100b. stopu. Ve stopařské  zkoušce FPr1 uspěl Petr 
Vodička  s  boxerkou  Corinou  Esaderou,  která  letos  získala  i  výstavní  ocenění 
,,Výborná". Za občerstvení velmi děkujeme rodině Vodičků. Rozhodčí byl Martin 
Pejša a figurant Josef Neužil ze ZKO Třeboň. 

     Výstavní  úspěch  sklidil  i  Josef 
Dohnal  se  svým  dobrmanem  Bobem 
z Landdorfa. Na  Mezinárodní výstavě 
psů  v  Českých  Budějovicích   Bob 
získal titul CAC a ,,Výborná 1". Justýna 
z  Lipníka  (BOX)  Ivany  Vodičkové 
získala  také  známku  ,,Výborná". 
Nemalé úsilí nás také stojí každoroční 
jarní  brigáda,  kdy  se  snažíme  cvičák 
udržet v dobrém stavu. Letos jsme opět 

bílili  vnitřní  prostory  klubovny,  natírali 
venkovní plůtek, sezení u ohniště, okenice 
i  překážky  a  venkovní  stěny  klubovny. 
Stejně jako minulý rok proběhla na našem 
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cvičáku větší rekonstrukce. Několik starých odkládacích boxů pro psy jsme letos 
rozebrali  a  udělali  nové.  Tato  práce je  pro  členy klubu časově náročná,  ale  i 
finančně  náročná.  Do  budoucna  jistě  plánujeme  i  další  změny.  
     Protože menšina našich členů tvoří ,,pejskařskou rodinu", nechyběly letos na 
našem cvičáku ani menší či větší oslavy a posezení. Nejvýznamnější z nich byla 
oslava narozenin Jirky Turků a Dáši Vackové, kdy společně oslavili  „120 let". Tato 
oslava byla skutečně velká a organizátoři (nejbližší z pejskařů a jejich rodiny) se 
řídili  důmyslně  vymyšleným  harmonogramem.  Na  programu  nechybělo  ani 
loutkové divadlo, ve kterém byly loutky vyrobeny přesně podle skutečných předloh 
-  Dáši  a  Jirky.  O  výrobu  loutek  i  o  samotné  představení  se  postarala  rodina 
Markova.  Hlas  oběma   loutkám   propůjčila  Jana  byl skutečný  život  okolo 
oslavenců.   Oslavy  se   zúčastnila   spousta   gratulantů  i  z  okolních  ZKO  a 
nechyběly ani velmi originální dary. 
     ZKO Kardašova Řečice Vás i letos zve na náš domácí závod ,,Memoriál Ivany 
Tůmové 2011", který proběhne 16.července 2011 na místním fotbalovém stadioně 
TJ Sokol KŘ.
     Více informací o nás, výcviku i závodech se dozvíte na našich stránkách:
www.zkokardasovarecice.estranky.cz

    Aneta Bouzarová

Nejenom pejskařinou člověk je živ

     Parta řečických kynologů, lidově zvaných pejskařů, se věnuje výcviku psů, 
pořádání zkoušek a závodů, jak se můžete dočíst v jiném článku tohoto vydání 
Řečických  zajímavostí.  Veřejnost  však  již  příliš  neví  o  našich  vedlejších 
činnostech  –  poznávání  nepoznaného  a  objevování  neobjeveného.  Naše 
„pejskařská  rodina“  již  splouvala  Lužnici,  na  kolech  brázdila  kraj  jihočeských 
rybníků, řevem konkurovala paviánům v pražské ZOO, Terčiným údolím statečně 
tlačila  kočárky  či  na  podzim  testovala  zdravotní  účinky  burčáku  v moravském 
sklípku.
     Nyní jsme uspořádali výpravu dosud nevídaných rozměrů – na čtyři dny jsme 
opustili rodnou hroudu a vydali se obdivovat rakouské Alpy. Plánovacích schůzek 
se uskutečnilo asi dvanáct, na mnohých z nich jsme se však k tématu „Rakousko“ 
ani  nedopracovali.  Týden před odjezdem jsme věděli,  že pojedeme někam do 
Rakouska a že se budeme přemisťovat třemi automobily.Také bylo upřesněno, že 
si každý vezme s sebou tolik jídla, kolik ho za čtyři dny sní.
     V den D jsme se v osm hodin ráno sešli před Turkovými ve složení: Dáša 
Vacková – vedoucí výpravy,  Jirka Turek, Tomáš Kulha,  Jitka Géblová, Honza, 
Jana, Anetka a Honzík Chvojkovi a Veronika a Jindra Slaninovi.  Nikdo, kromě 
vedoucí Dáši, pořádně nevěděl, kam přesně jedeme. Proto jsme se domluvili, že 
Turkovi pojedou první a zbylá dvě auta se budou stále držet stříbrného. Anetka 
zjistila, že nemá bundu, jelo se ještě pro bundu.
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     Cesta ubíhala příjemně, všichni jsme se drželi dle pokynů stříbrného kombíku. 
U jezera Attersee jsme uspořádali  piknik,  během něhož vyšlo  najevo,  že 90% 
obsahu našich přeplněných aut tvoří jídlo. Po krátké procházce kolem jezera jsme 
pokračovali dále - vedoucí auto jelo po pár křižovatkách na jih, druhé na východ a 
třetí na západ – každý spokojeně za tím „svým“ stříbrným kombíkem. Dosud jsme 
netušili, že nejčastějším autem na rakouských silnicích je stříbrný kombík. Díky 
mobilním telefonům jsme se však brzy zdrávi shledali a společně dorazili do cíle 
cesty,  do  městečka  Krimml  známé  svými  Krimmelskými  vodopády,  pátými 

největšími na světě. Tomáš zjistil, že 
doma  zapomněl  svetr.  Pro  svetr 
jsme  se  již  nevraceli.  Po  vydatné 
večeři  (přece  to  všechno 
nepovezeme  zpátky)  jsme  rádi 
ulehli,  cesta  byla  přeci  jen  docela 
náročná. Spánek jsme však neměli 
klidný.  Neustále  nás  rušily  bodalky 
stájové (jak jsme byli poučeni), které 
odporně  bzučely,  lezly  po  každé 
části  těla,  která  vykukovala  z pod 
peřiny a ještě nám pily krev.
     Druhý  den  jsme  se  vypravili 
zdolat  Krimmelské  vodopády. 

Celkové převýšení trasy je 400m, cestou je mnoho vyhlídek na padající  vodu. 
Vodopády  jsou  nádherné,  mohutné  a  vysoké,  voda  se tříští o skaliska a kropí 
nadšené skupiny fotografujících turistů. Šplháme statečně nahoru, dech se nám 
krátí  a  kolena  tuhnou.  Vtom  jsme  předběhnuti  třemi  babičkami  v páskových 
botkách na podpatku, s kabelkami přes jednu ruku a saky přes druhou.  To  je  pro 
nás  motivací  k mobilizaci posledních sil a doklopýtání k vrcholu vodopádů. Dál 
jsme šli podél potoka a najednou vydechli: „Jééééééé!“  Před námi se rozprostřelo 
krásné údolí mezi vrcholy ztrácejícími se v mlze, dole zurčel potok, pásly se tu 
krávy a my jsme najednou byli v pohádce o Milce. V údolí jsme se rozdělili – část 
výpravy  se  vrátila  dolů  minibusem,  čtyři  stateční  se  vydali  pěšky.  V penzionu 
z původních čtyř  statečných zbyli  již  jen dva stateční,  dámy se jen chytaly  za 
zhmožděné hýždě a říkaly „uf“ a „au“. Večer se nesl ve znamení společenských 
her. Pánové hráli ty intelektuální a smysluplné, zejména šachy. Dámy se chopily 
zcela neintelektuálního člověče nezlob se a demižonku vína. Každá zuřivě hájila 
čest své rodiny, kostka létala vzduchem a chvílemi to vypadalo i na možný zánik 
kynologického klubu v Kardašově Řečici.  Nakonec jsme každá alespoň jednou 
zvítězila, takže jsme mohly všechny klidně spát. Pocit vítězství, vypitý demižonek 
a únava překonaly i rej bodalek, které nás tuto noc neměly šanci vzbudit.
     Třetí den jsme chtěli prozkoumat vodní nádrž Speicher Durlassboden, která je 
na opačné straně masivu. Původní plán byl dojít z parkoviště k jezeru a zpátky. To 
nám ale  nakonec  nedalo  a  polovina  party  obešla  jednu  stranu  jezera,  druhá 
polovina obešla jezero rovnou celé. Cestou jsme potkali mloka, chatku, která měla 
truhlíky s květinami  i  na komíně a krávy.  Hodně krav.  Strakaté i  šedé,  malé  i 
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velké. A všechny měly zvonce, což jsme doposud nikde neviděli. Měli jsme za to, 
že  zvonce  mají  jenom vedoucí  krávy.  Na  téhle  pastvině  je  ale  měly  opravdu 
všechny.  Pravda,  vedoucí  větší.  Zvonkohra,  která se nesla údolím,  byla  dílem 
dokonale sladěného orchestru. Museli jsme pořídit zvukový záznam, neboť slyšet 
stovky zvonců najednou, to se každý den nepoštěstí. Tyhle krávy by se mohly 
přihlásit do soutěže hledající talenty, mají šanci. 

     Po pozdním obědě jsme se vydali 
prozkoumat  samotné městečko Krimml. 
Pršelo, ba přímo lilo, vyrazili jsme proto 
v pláštěnkách.  Vystoupali  jsme  do 
stráně, ze které byl úchvatný pohled na 
všechny  kaskády  vodopádů.  Zatímco 
jsme  se  skrz  provazy  deště  kochali 
krásnými  výhledy,  místní  mládež  z nás 
měla  zajímavou  atrakci.  Skupinka 
náctiletých  slečen  na  nás  neustále 
povykovala, ukazovala si na nás prstem 
a  fotografovala  si  nás.  Nevím,  mě  na 

skupině  postav  oblečených  v pláštěnkách  a  lezoucích  v osm  hodin  večer  po 
vyhlídkové stezce v přívalovém dešti nepřijde nic zvláštního. Když už jsme tady, 
že....
     Po večerních lukulských hodech jsme už neměli sílu vůbec na nic, žádné 
odvety v člověče nezlob se se nekonaly. Nechali jsme pouze kolem stolu kolovat 
francovku, namazali jsme opuchlé nohy a toporným krokem jsme se odbelhali do 
postelí.
     Čtvrtý den jsme pobalili zbytky jídla. Zpočátku jsme nevěřili, že 10 lidí může za 
tři dny sníst 3 automobilové kufry plné jídla. Přesto jsme to dokázali, takže jsme 
balili  opravdu jen zbytky.  Naší poslední zastávkou byl  německý Berchtesgaden 
proslavený Hitlerovou rezidencí. Ta ale nebyla naším cílem, návštěva zabere celý 
den. My jsme si chtěli prohlédnout okolí jezera Königsee, které je vklíněno mezi 
mohutné  skalní  masivy.  Trošku  jsme  podezřívali  správu  národního  parku 
Berchtesgaden, že vodu v jezeře dobarvuje,  neboť takovou tyrkysovou modrou 
známe jen ze záběrů Karibiku.  Nakonec jsme se nechali  zlákat  i  k výletu lodí, 
během něhož jsme měli možnost zaslechnout místní sedminásobnou ozvěnu. Pak 
už následovala jen nezbytná pauza na kávu a dojedení posledních kousků bůčku 
a po třech hodinách jízdy se před námi vyloupla známá silueta Kardašovy Řečice.
     Výlet byl nad očekávání vydařený. Až půjdeme zítra znaveným krokem do 
práce,  školy  a  školky,  budeme mít  hlavu  stále  v rakouských výšinách.  A  také 
budeme ještě pár dnů cítit svaly, o kterých jsme zatím ani nevěděli, že je máme. 
Proto již nyní spřádáme plány na další zpestření kynologické činnosti. Zatím to 
vypadá na podzimní Šumavu s wellnes prvky.
     Na  závěr  chci  tímto  poděkovat  organizátorce  zájezdu Dáše Vackové za 
zajištění  ubytování,  naplánování  trasy  a  za  shovívavou  trpělivost  s naší 
„nevycválanou bandou“. 

Veronika Slaninová
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Turnaj v malé kopané

     Dovolte nám, abychom Vás informovali o konání 1. ročníku turnaje v malé 
kopané,  který  se  uskuteční  v  sobotu  2.  července  2011  na  fotbalovém  hřišti 
v Kardašově Řečici. Předpokládaný začátek akce je v 9:00 hodin. 

     Fotbalového  turnaje  se 
zúčastní 12 týmů, mimo místních 
družstev  uvidíte  také  družstva 
z Prahy,  Brna  a  Mělníka.  Na 
programu  dne  bude  kromě 
jednotlivých  zápasů  také 
vystoupení  Model  klubu 
Kardašova  Řečice  a  aerobic 
týmu  „Janči  andílci“  pod 
vedením  Jany  Müllerové. 
Samozřejmě nebudou chybět ani 
soutěže  pro  děti.  Po  skončení 
turnaje a vyhlášení  vítězů bude 
následovat  hudební  show  Dj 

Gizzyho. Po celý den bude zajištěno bohaté občerstvení.
     Tímto chceme jménem futsalového týmu Plzeňská pivnice Kardašova Řečice 
pozvat nejen všechny příznivce fotbalu, ale i ostatní, kteří si budou chtít zpestřit 
sobotní den. Stránky turnaje: http://pp-cup.wbs.cz

                                     Miroslav Bavor Michal 

Opět se točí

     Jedná se o druhou repliku mlýnského kola.
     Před dvaceti lety starosta města vyslovil názor, 
že by bylo  vhodné zhotovit  nové mlýnské kolo a 
umístit  na  místo,  kde  bylo  dříve  vodní  kolo  pro 
pohon Adámkova mlýna. Ota Tyslbret a já jsme se 
k tomu zavázali. Později jsme si uvědomili, že je to 
úkol nelehký. O výrobě jsme nevěděli zhola nic. A 
tak  jsme  jezdili  po  vlastech  českých  a  sbírali 
zkušenosti.  Navštívili  jsme Sušici,  Šluknov, Slupi, 
skanzen Veselý Kopec a další lokality. Po získání 
zkušeností a zhotovení výkresu, pustili jsme se do 
díla  a  založili  „společnost” KOTYŠ  (začáteční 
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písmena příjmení zhotovitelů), tedy Ota Tyslbret, já, můj syn Ivo a MUDr. Zdeněk 
Štědrý.
     Dubové kmeny byly dodány firmě Neva na rozřezání dle předaného výkresu. 
Neva odvedla kvalitní práci jak v přesnosti, tak v jakosti řezu. Dílo jsme dokončili, 
tak  jak  bylo  domluveno  a  ve  výročí  prohlášení  Kardašovy  Řečice  městem  , 
spuštěno.
     Při této příležitosti jsme neočekávali finanční náhradu, ale mohla býti projevena 
větší pozornost vůči nám  zveřejněním postupu výroby ve fotonovinách. Vždyť pro 
nás  laiky  v  oboru  to  bylo 
prestižní dílo. A jak to většinou 
bývá,  slavnostní  přípitek 
provedli  páni  z  okresu  a 
O.Tyslbret  a  já  jsme  stáli 
stranou a byli málem strženi do 
Kuchyňky  přihlížejícím  davem. 
Oslavili jsme to později sami. 
     Vodní  kolo  se také  stalo 
určitou  místní  raritou,  která  v 
širokém  okolí  nemá 
obdoby.Tím se Řečice zapsala 
do zajímavostí měst v celé naší 
vlasti i cizině a to zásluhou Městského úradu  a jeho starosty MVDr. Petra Nekuta. 
     Po  osmnácti  letech  kolo  dosloužilo.  Dle  zkušeností  mlynářů  životnost 
takovýchto kol je dvanáct let. Takže dobrá výdrž. Pan starosta vyslovil přání na 
jeho rekonstrukci. Aby déle vydrželo, navrhl jsem vyrobit jej ocelové s dřevěnou 
výplní.  Práce  se  zadala  firmě  Stahlbau  Wolf.  Jsem  přesvědčen,  že  je  nutno 
zveřejnit jména místních občanů, kteří odvedli přesnou a vynikající práci. Jedná 
se o tyto  pány:  Radosta  Zdeněk,  Mach Josef,  Vaníček Roman,  Volf  Vladimír, 
Dočkal  Jiří,   Bartůšek  Bohumil,   Ouška Václav,  Novák  Karel  a  Janák Radim. 
Správně zvolenou technologií dosáhli vynikající házivosti 5 mm.
N emohu  ovšem  pochválit 

firmu  Neva,  která  stejně 
zadaný  požadavek  jako 
před  osmnácti  lety, 
tentokrát  dobře  nezvládla. 
Rozměry nedodrženy o dva 
cm.  Desky  se  musely 
ohoblovat  až  o  jeden  cm. 
To  mělo  za  následek 
problém  u  pana  Mareše  - 
truhláře,  jako  vícenáklady, 
ztrátu  materialu,  omezení 
ND  a  životnost  kola.  Pan 

Mareš byl výběrovým řízením ustanoven na provedení oplášťování kola. Zde se 
také potvrzuje, že máme ve městě dobrého řemeslníka, který si dovede  poradit i 
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se špatným materiálem. Předpokládám , že dojde  ještě k zastřešení kola,  jehož 
důvodem  je větší životnost. U hřídele kola je také spojka pro napojení nějakého 
pohonu-třeba výroba elektřiny. Doufám, že se to nějakému nadšenci podaří. Já 
úspěch neměl. 

     A nyní ještě trochu historie vztahující se ke Kardašově Řečici:
Vodní cejch byl nebo ještě je umístěn na domě č.p.130 
v  Cikaře,  kde  v  té  době  byl  majitelem  mlýna   Aug. 
Šimek, který jej držel v majetku do poloviny XX. století. 
Původně  zde  byla  tři   kola.  Na  pohon  mlýna,  pily  a 
výrobu  elektřiny  pro  Cikar.  Potom nahrazeny  Bankiho 
turbinou. Po elektrifikaci celého Cikaru - zrušena.

Mlynářský  štít -  v  K.  Řečici  byly  dva mlýny.  Pivovarský 
(Paarovský) č.p.120 na pozemku zámku u domu, kde nyní  bydlí 
p.  uč.  Michálek.  Ten  byl  na  konci  19. století zrušen. 
    Druhý byl mlýn u  rybníka Kuchyňka, jehož  majitelem  byl 
Karel Tupý a měl č.p. 117. Mlýn dostal postupem doby a změnou majitelů dnešní 
podobu s č.p. 298. Pan Adámek koupil mlýn v roce 1923.  

Ivo Kozel senior

Závěr školního roku u mladých modelářů a šikulek

     Jako v každém čísle tohoto čtvrtletníku, tak i v tomto bych rád uvedl pár slov 
k činnosti modelářů a šikulek v Kardašově Řečici.
     V těchto  dnech  se  k závěru  nachyluje  školní  rok  2010/2011  a  pro  námi 
vedenou  zájmovou  činnost  to  znamená  rozloučení  se  s našimi  svěřenci  před 
letními prázdninami. 
     Modeláři  se  během jara  zdokonalovali  ve své sportovní  činnosti,  aby na 
podzim mohli navázat na soutěže pořádané pro jimi vybrané kategorie. Nezbývá 
než si přát, aby se jim dařilo a dosáhli dobrých 
sportovních  výsledků.  Šikulky  resp.  vedoucí 
jednotlivých kroužků připravily pro své svěřence 
ukončení školního roku. Na kolech všichni odjeli 
do  hospody  v Pleších,  kde  pro  ně  na  sále 
připravily diskotéku, různé soutěže a na závěr 
výborná, na grilu připravená kuřecí stehna. Děti 
byly  spokojené,  všem se líbilo  a  navzájem si 
slíbily,  že  na  podzim  se  do  kroužků  šikulek 
určitě vrátí.
     Velice rád bych na tomto místě poděkoval za celoroční činnost všem vedoucím 
kroužků  modelářů  i  šikulek  a  všem  ostatním,  kteří  nám  nezištně  pomáhají.  
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Jmenovitě uvádím tyto: Radka Volfová, Lenka a Nikola Žákovi, Dana Houdková, 
Jana Karasová, Michal a Lukáš Vosecký, Jan Kadlec a Rudolf Kočí. Všem moc 
děkuji a smekám klobouk před touto nezištnou a náročnou činností. 
     Do podzimu se budeme snažit vylepšit sortiment nabízených kroužků resp. 
jejich možnosti nákupem dalšího vybavení. Sledujeme zájmy dětí a snažíme se 
tomuto přizpůsobit. 
     Jsem velice rád za reakce některých místních obyvatel,  že mají  zájem a 
přichází s nápady na další vylepšení a rozšíření činnosti. Jedním z nápadů je dát 
našemu sdružení k dispozici modelovou železnici, kterou má mnoho dědečků a 
tatínků dětí  složenou z nedostatku času a hlavně prostoru na půdě a tam tato 
krásná modelářská kategorie zahálí. Stejně tak se ozývají hlasy pro modelářskou 
autodráhu.  Nezříkáme  se  těchto  nabídek  či  nápadů,  nicméně  v tuto  chvíli 
nedisponujeme dostatečnými prostory pro tato modelářská odvětví, ale jednáme 
s vedením obce a určité možnosti se rýsují…
     Existuje i nápad pořádat kroužky, které by nebyly zaměřené „modelářsky či 
šikulkovsky“, ale byly by určené pro získání všeobecné dovednosti odpovídající 
dětem školního věku. Mnoho lidí z našeho okolí se shoduje na tom, že současní 
kluci  perfektně  nainstalují  kdejakou  hru  do  počítače,  najdou  kdejaké  video  či 
písničku na internetu,  ale nepoznají  kladívko od kombinaček. Uvidíme, zda se 
nám  podaří  nějakou  alternativu  vymyslet  a  na  podzim  svou  nabídku  rozšířit. 

Základním předpokladem je nalézt odpovídající dvojici 
vedoucích, kteří by pod „křídly“ našeho sdružení vzali 
tuto činnost na svá bedra. 
     V závěru tohoto článku chci poděkovat všem, kteří 
nám  pomáhají  při  organizaci  zájmové  činností  dětí, 
především však vedení  města za finanční  podporu a 
současně vedení školy za poskytnutí tříd pro organizaci 
jednotlivých kroužků. 

     Budeme se těšit na podzim na stávající a nové účastníky našich kroužků z řad 
dětí našeho regionu. 

 Ing. Milan Karas
                                                                      předseda sdružení 

Pohádková cesta

     V neděli 5. 6. 2011 při příležitosti Dne dětí jsme připravily pro děti Pohádkovou 
cestu.
     Díky hodným sudičkám účastníci vstoupili na cestu pohádkou, během které 
pomohli Křemílkovi a Vochomůrkovi  poskládat obrázky, včelce Máje a Berušce 
navléci  rozsypané  korálky  a Sněhurce  a  trpaslíkům vylovit  začarovaná  jablka. 
 O  kousek  dále  děti  pomáhaly  Makové  panence  a  motýlu  Emanuelovi  najít 
v makovém poli  poztrácené kytičky,  potom vpluly do pohádky o Mrazíkovi,  kde 
přecházely po laně a složily sněhuláka. Od Mrazíka vedla cesta dále k Ježibabám 
z Babína, jimž malí pomocníci přidávali ingredience do dračí polévky. U rybníka a 
jeho správců - vodníků - bylo úkolem pochytat ryby. V nedalekém křoví si udělali 
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malé peklo čerti, kterým děti zhasínaly svíčky vodními pistolemi a na louce čekaly 
víly, pro které děti malovaly kytičky. Dále vedla pohádková cesta hustým lesem na 
hrad, kde bylo potřeba mít se na střehu – přepadávala zde banda loupežníků a 
děti tu házely šišky mědvědovi do tlamy. Na dalším pohádkovém stanovišti čekala 
Popelka a děti  coby holoubci  přebíraly na ošatce hrách a fazole.  Nakonec se 
soutěžící  přes  kladinu  dostali  k Perníkové  chaloupce  a  tím  uzavřeli  celou 
pohádkovou cestu.
     Tímto bychom chtěly velmi poděkovat všem účinkujícím a pomocníkům, kteří 
nám pomohli s nadšením a nezištně – zrealizovat přes 2 km dlouhou pohádkovou 
cestu. Odměnou nám byly rozzářené dětské oči. V neposlední řadě velký podíl na 
úspěchu akce mělo krásné počasí, tak děkujeme i sluníčku. Budeme se těšit zase 
někdy příště …                                         

                   Dárky dětem věnovali  :  
                Město Kardašova Řečice
                     Rybářství K. Řěčice
                 MUDr. Jindřich Slanina
        Ivana Vodičková - Plzeňská pivnice
   Jan Chvojka a Petr Žák - Tepelné izolace

Potraviny Koranda
Marie Markesová - Smíšené zboží

Stanislav Studený - Restaurace na hřišti
Večerka-potraviny-ovoce-zelenina- p. Van Ha Le

p. Holakovský-ZD Radelo
pí. Černá - Cukrárna Diana na náměstí J. Hrubého

                         manželé Fibichovi - E. T. KaM s.r.o.
                         Karel Nekut - Hostinec u Nekutů

                        COOP TIP K. Řečice
                       Cukrárna u Sportovce

                     Český svaz žen
                     ENVI s. r. o. Třeboň

                    Lékárna Benátky
Dobroty dětem připravily a  napekly:
Daniela  Bártů,   Alena  Kubíčová,  Lotka  Kalinová,  Marie  Chvojková,  Zdena 
Ouvínová, Hana Popelková, Jana Hrušková.

ZA SPONZORSKÉ DARY DĚKUJEME!
Za realizační tým  : Jana Chvojková, Radka Volfová

AEROBIC V KARDAŠOVĚ ŘEČICI
     Letos v lednu uplynulo přesně šest let od té doby, co jsem na místní základní 
škole v Kardašově Řečici začala s dětmi od první do deváté třídy cvičit aerobic. Ze 
začátku jsem cvičila jedenkrát týdně asi s deseti děvčaty, ale postupem času se 
naše řady značně rozšířily.
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     Dnes ke mně chodí cvičit 35 děvčat 
nejen  z místní  základní  školy,  ale  i 
děvčata  ze  základní  a  střední  školy 
v Jindřichově  Hradci.  Protože  je  děvčat 
opravdu  hodně,  jsou  rozděleny  do  dvou 
skupin. V jedné skupině jsou převážně ta 
mladší  děvčata,  která  trénují  aerobic 
jedenkrát  týdně a  neúčastní  se  žádných 
vystoupení.  Druhou  skupinu  tvoří  třináct 
děvčat od 8 do 16ti let, které mají tréninky 
dvakrát týdně a kromě těchto tréninků se 
účastní závodů v aerobicu a nejrůznějších 

společenských a  sportovních akcích v Kardašově Řečici  a  okolí.  Tuto  skupinu 
jsme společně pojmenovaly  aerobic  team „Janči  andílci“  a  patří  do ní  Tereza 
Bláhová,  Martina  Zemanová,  Andrea  Čondlová,  Kristýna  Machová,  Pavla 
Koubová,  Nikola  Bartošová,  Simona  Bartošová,  Nela  Nováková,  Veronika 
Martincová, Věra Čejková, Adéla Blažková, 
Aneta Dyršmídová a Kateřina Ledvinková.
     V loňském roce jsme se poprvé rozhodly 
vyzkoušet  si  závody  v aerobicu.  Se 
skladbou  „Just  dance“  jsme  se  zúčastnily 
závodů v Jindřichově Hradci a v Jihlavě, ale 
na  těchto  závodech  jsme  nebyly  příliš 
úspěšné. Tento neúspěch nás však natolik 
motivoval,  že  jsme  se  do  cvičení  daly 
s mnohem větším nasazením a chutí vyhrát, 
a  tak  jsme  se  tento  rok  dočkaly 
zaslouženého úspěchu.  Kromě těchto  závodů jsme se opět  účastnily  několika 

společenských a sportovních akcích v Kardašově Řečici, Pleších, 
Deštné,  Pluhově  Žďáře  a  v Jindřichově  Hradci,  kde  jsme  na 
příklad  vystupovaly  na  plese  pro  postižené  děti  Centra 
pobytových a ambulantních sociálních služeb Bobelovka. 
     Letos jsme jako již tradičně vystupovaly na „Setkání  seniorů“, 
na hasičském plese, na maškarním pro děti, na módní přehlídce 
a  na  dětském  dni  v Kardašově  Řečici,  dále  na  plese  Agry 
v Deštné, na hasičském plese a maškarním pro děti  v Pluhově 
Žďáře.  Během  měsíce  června  nás  ještě  čeká  vystoupení 

v Pluhově Žďáře a na pouti  v Kardašově Řečici.  Kromě těchto zmíněných akcí 
jsme  se  stejně  jako  loni  zúčastnily  v  měsíci březnu  závodů  v aerobicu 
v Jindřichově Hradci.  V naší  kategorii  se sešlo 12 teamů a náš aerobic  team 
„Janči andílci“ vybojoval se skladbou „Tik tok“ nádherné druhé místo. Začátkem 
dubna jsme odjely na závody v aerobicu do Jihlavy, kde jsme získaly čtvrté místo. 
Na konci  dubna jsme se zúčastnily semifinále „Děti  fitness aneb sportem proti 
drogám“,  které  se  konalo  v Českých  Budějovicích.  Na  tomto  semifinále  jsme 
získaly stříbrný pohár za druhé místo a k tomu postup do mezinárodního finále do 
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Prahy.  Koncem měsíce května jsme se tedy vydaly  do Prahy na mezinárodní 
finále soutěže „Děti fitness aneb sportem proti drogám“, kde jsme z deseti teamů 
obsadily  deváté  místo.  Na  tomto  mezinárodním  finále  byla  opravdu  veliká 
konkurence,  ale   přesto  jsem  opravdu  ráda,  že  jsme  se  tohoto  finále  mohly 
zúčastnit, protože jsme tímto získaly nové zkušenosti, které se nám budou jistě 
v další sezóně hodit.

     Tohoto mezinárodního finále jsme se také 
zúčastnily hlavně díky podpoře města Kardašova 
Řečice,  které  nám poskytlo  sponzorský  dar  na 
dopravu  do  Prahy.  Tímto  bych  chtěla  panu 
starostovi  za  tento  sponzorský  dar  poděkovat, 
protože  bez  jeho  pomoci  bychom  se  tohoto 
mezinárodního finále nejspíš nemohly zúčastnit. 
Dále  bych  chtěla  poděkovat  firmě  Zeppy  – 
Radimu  Benešovi,  který  nám  v loňském  roce 
poskytl  sponzorský  dar.  Na  závěr  bych  chtěla 

poděkovat děvčatům za jejich píli a nasazení a  rodičům, kteří nám během celého 
roku pomáhají s organizací a dopravou na nejrůznější vystoupení.

                                                                 Jana Müllerová, trenérka

ČSŽ v Kardašově Řečici stále pracuje

  Naše členky se v únoru zúčastnily  15.  ročníku kuželkářského turnaje 
v Lomnici  nad Lužnicí  a zazářily.  Nejenže naše družstvo tento turnaj 
vyhrálo,  ale  naše  členka,  místní  rodačka,  Hana  Popelková  se  stala 
nejlepší hráčkou turnaje. Gratulujeme.

  V březnu jsme se všechny sešly u příležitosti MDŽ, zaměstnala nás i 
dubnová Velikonoční výstava, která se stala pravidelnou akcí.

  Některé z nás se v květnu na chvíli  staly modelkami. To proto, že se 
nám po  několika  letech  podařilo  zorganizovat  módní  přehlídku.  Tato 
přehlídka  se  konala  u  příležitosti  květnového  Dne  matek.  Sobotní 
odpoledne  nám  pomohly  zpříjemnit  děti  z MŠ  a  aerobic-tým  Janči 
andílci. Dětem i jejich trenérkám děkujeme.

  Zatím  poslední  letošní  akcí  byl  sběr  oblečení  a  hraček  pro  Diakonii 
Broumov.

  Všem, kteří nás podpořili  a naše akce navštívili,  srdečně děkujeme a 
věříme, že nás navštívíte i v budoucnu.

Božena Zemanová

KRMIVA pro mazlíčky, pejsky a kočičky, hospodářská zvířata
OBILÍ A POTŘEBY PRO FARMÁŘE
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Představujeme Vám nový internetový obchod na www.pet-
agro.cz,  který  nabízí  sortiment  KRMIV pro Vaše mazlíčky, 
pejsky a kočičky, hospodářská zvířata, dále OBILÍ a potřeby 
pro FARMÁŘE a HOSPODÁŘE.  Nakupujte krmiva i Vy za 
výhodné internetové ceny.  V Kardašově Řečici  a  okolí  do 
10km Vám při objednávce nad 299,- Kč  zboží přivezeme 

ZDARMA až k Vám domů. Rozvoz probíhá každý pracovní den v odpoledních 
hodinách. Expedice zboží do 24 hod. od objednávky. Možnost trvalé a pravidelné 
spolupráce.  Nemáte internet,  a  přesto  chcete  využívat  našich služeb? Zašlete 
SMS  na  tel.  722019190  s Vaší  adresou  a  během  pár  dnů  obdržíte  poštou 
ZDARMA katalog s kompletním sortimentem zboží.  Na spolupráci se těší team 
pet-agro.cz          Martin Vojta

Jste komunikativní, je pro vás motivující kariéra a zajímavé finanční 
ohodnocení?

Hledáme pro nově otevřenou kancelář spolehlivé spolupracovníky.
Požadavek: min. středoškolské vzdělání, komunikativnost.

Nabízíme práci v mladém kolektivu, možnost kariérního růstu, práci na 
hlavní pracovní poměr nebo brigádu pro studenty.

V případě zájmu o pracovní pohovor kontakt: 723 414 711.

OD NÁS NÁBYTEK PRO KRÁSU I UŽITEK

TRUHLÁŘSTVÍ
JANDA  Jaroslav

MNICH 24, 378 21 Kardašova Řečice
tel: 384 383 383
      723 456 447

e-mail: truhlarstvi.janda@centrum.cz
                                              

Bývalý pedagogický pracovník a absolvent gymnázia se pokusí doučit od září či 
října tohoto roku kohokoliv z Kardašovy Řečice a okolí za více jak 200 Kč/hod 

gramatiku českého jazyka. Mobil: 721 452 304.

VaJa
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Kominické práce, Karel Zeman
Jindřichův Hradec – Horní Žďár 11

   Dne 27. – 29. 6. 2011 se budou v Kardašově Řečici od 10.00 do 18.00 hodin 
provádět zájemcům kontroly a čištění komínů dle vyhlášky NV č. 91/2010 Sb. 

 Dne 30. 6. 2011 budou prováděny kontroly a čištění komínů 
zájemcům v Mnichu a 1. 7. 2011 v Nítovicích ve stejný čas.

Telefon: 606 060 521  
www.kominictvizeman.cz                       

 e-mail: Kominictví.ZemanK@seznam.cz
Ve  dnech  2.  –  3.  7.  2011  by  byla  tato  služba  prováděna  i  v rekreačních 
objektech dle  zájmu jejich majitelů.   Zájemci  se  mohou rovněž hlásit  na 
telefonním čísle 606 060 521.

---***---***---***---***---***---

***-***-***-***-***-***-***-***-***

Vydává Městský úřad v Kardašově Řečici jako čtvrtletník, IČO 00246905.
Povoleno Ministerstvem kultury České republiky pod č. j. MK ČR E  11665

Redakční rada:  Zdenka Maršíková, Jiřina Tůmová, Karel Sláma,
    Jitka Vondrková, František Beneš

25/26 Řečické zajímavosti č.2/2011

mailto:Kominictv%C3%AD.ZemanK@seznam.cz
http://www.kominictvizeman.cz/


26/26 Řečické zajímavosti č.2/2011


	Číslo 2
	Ročník: XXXVI          Datum: 20. 06. 2011     Cena výtisku: 10,- Kč
	KRMIVA pro mazlíčky, pejsky a kočičky, hospodářská zvířata
	OBILÍ A POTŘEBY PRO FARMÁŘE
	Představujeme Vám nový internetový obchod na www.pet-agro.cz, který nabízí sortiment KRMIV pro Vaše mazlíčky, pejsky a kočičky, hospodářská zvířata, dále OBILÍ a potřeby pro FARMÁŘE a HOSPODÁŘE. Nakupujte krmiva i Vy za výhodné internetové ceny. V Kardašově Řečici a okolí do 10km Vám při objednávce nad 299,- Kč  zboží přivezeme ZDARMA až k Vám domů. Rozvoz probíhá každý pracovní den v odpoledních hodinách. Expedice zboží do 24 hod. od objednávky. Možnost trvalé a pravidelné spolupráce. Nemáte internet, a přesto chcete využívat našich služeb? Zašlete SMS na tel. 722019190 s Vaší adresou a během pár dnů obdržíte poštou ZDARMA katalog s kompletním sortimentem zboží. Na spolupráci se těší team pet-agro.cz  				    						    Martin Vojta


